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                       ZÁV�RENÁ ZPRÁVA  
 

V 10:00 konferenci zahájila paní Míla Veselá, CEO TOP EXPO, pZivítáním pana ministra Martina Kupky, 
pana europoslance OndZeje KovaZíka a vbech ú�astníků, verbáln� i graficky pod�kovala partnerům, 
díky kterým mů~e TOP EXPO CZ poskytovat volné vstupy na vbechny akce programu SMART 
COMMUNITY studentům vysokých i stZedních bkol a vytváZet pro n� dalbí projekty. PZedstavila cíle       
a program 12. ro�níku konference TRENDY ESKÉ a EVROPSKÉ DOPRAVY a uvedla termíny 
dalbích významných dopravních konferencí, které se v roce 2025 budou v R konat. Upozornila 
pZítomné, ~e si nemusí fotit jednotlivá pole prezentací, která je zaujmou, proto~e jebt� pZed skon�ením 
konference vbechny prezentace vystaví pan Martin Dostoupil, výkonný Zeditel TOP EXPO CZ, co~ se 
také stalo: 

www.top-expo.cz/smart-city/smart-city-2025/ted/prezentace 
 

 
 
Pan Martin Kupka, ministr dopravy R  
 

  
 

ú�astníky konference na MD také pZivítal a konstatoval, ~e rok 2024 se zapíbe do historie jako 
mimoZádn� úsp�bný pro rozvoj �eské dálni�ní sít�: 110 kilometrů dokon�ených dálnic je �eský rekord 

a sou�asn� se v minulém roce podaZilo zahájit výstavbu 113 kilometrů nových dálnic. Také pZíprava 
vysokorychlostních tratí (VRT) je ji~ v plném proudu, pZedpokládá se, ~e celý systém Rychlých spojení 
bude hotov k horizontu roku 2050.  

Za důle~ité pan ministr pokládá, ~e vláda tempo investic do DI zvyauje:  
na dálnice, obchvaty a ~eleznici je v roce 2025 pZipraven rekordní rozpo�et. 
 

12. ro�ník celostátní dopravní konference konaný dne 28. ledna 2025 

v zasedací místnosti MINISTERSTVA DOPRAVY R 

   KONFERENCE MNOHO LET SLEDUJE VÝVOJ DOPRAVNÍ INFRASTRUKTURY R A EU 

mailto:konference@top-expo.cz
http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/ted/prezentace/vesela_miloslava.pdf
http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/ted/prezentace/vesela_miloslava.pdf
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Pan OndZej KovaZík, europoslanec R, 

se ve své prezentaci v�noval rozvoji TRANSEVROPSKÉ DOPRAVNÍ SÍT� TEN-T. 

 

Uvedl, ~e dokon�ení hlavní sít� do roku 2030  
má nový mezicíl pro birbí síť do roku 2040. 

TEN-T se soustZedí hlavn� na: 
• Elektrizace ~elezni�ních tratí na hlavní síti 
• Nákladní vlaky s minimální rychlostí 100 km/h  
a pZekra�ování hranic EU do 25 minut 
• Vysokorychlostní trat� pro osobní dopravu s minimální 
rychlostí 160 km/h (od roku 2040) 
• Povinnost zavedení ERTMS na rozbíZených a globálních sítích 

• Propojení hlavních evropských letibť se ~elezni�ní sítí 
  (s kapacitou letibť více ne~ 12 miliony pasa~érů ro�n�)  

• PZerubení spolupráce s Ruskem a B�loruskem a posílení spolupráce s Ukrajinou a Moldavskem 

• Podporu vojenské mobility s cílem zajistit plynulé pZesuny vojenských sil a techniky napZí� EU 

• Zlepbení dostupnosti pro venkovské a ostrovní regiony 

• Zvýbí důraz na cenov� dostupnou veZejnou dopravu 

• Digitalizace - Integrace moderních technologií a dat pro efektivn�jbí Zízení dopravy 

 

Na záv�r pan europoslanec zdůraznil, ~e pokud EU spln�ní t�chto cílů po �lenských státech vy~aduje,  
mají jednotlivé zem� naopak oprávn�n� po~adovat, aby se jim dostalo finan�ní podpory z EU. 

 

 

 

Pan Radim Loukota, místopZedseda eské komory stavebních in~enýrů a techniků 

pokládá za důle~ité a potZebné, aby se této konference KAIT ú�astnil i nadále jako partner.  

Vystoupil se zajímavým průzkumem: DOPAD DIGITALIZACE STAVEBNÍHO YÍZENÍ. 

 

KAIT sdru~uje pZes 33 000 autorizovaných osob  
a bez jejich projektů a sou�innosti se �eské stavebnictví  
– nevyjímaje dopravní – neobejde.  

Znepokojivé jsou zejména výstupy: 
78 % respondentů hodnotí  
�asovou náro�nost procesu jako NÁRON�JaÍ; 
64 % respondentů je názoru, ~e situace nevydaZené 
digitalizace se NEGATIVN� PROJEVÍ S ODSTUPEM; 

51 % respondentů predikuje, ~e se sou�asná situace  
projeví na prodlou~ení a tím i ZDRA}ENÍ STAVEB; 

46 % �lenů KAIT dokonce zva~uje UKONENÍ INNOSTI! 
co~ vyvolá v situaci, kdy studiu technických oborů v�nuje stále mén� mladých lidí, velký problém! 
 

Průzkum pZedal pZedseda KAIT, pan Robert apalek, ji~ pZed n�kolika týdny panu ministru dopravy  
a panu ministru pro místní rozvoj, o�ekává jejich reakci a nabízí spolupráci odborníků KAIT na nové, 
doufejme zdaZilejbí, DIGITALIZACI STAVEBNÍHO YÍZENÍ. 

mailto:konference@top-expo.cz
http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/ted/prezentace/kovarik_ondrej.pdf
http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/ted/prezentace/loukota_radim.pdf
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Pan JiZí Nouza, prezident Svazu podnikatelů ve stavebnictví, vyhlásil podmínky a termíny pro pZihlábky 

 
do ji~ 22. ro�níku celostátní sout�~e  
DOPRAVNÍ STAVBA roku,  
kterou pZevzal jako organizátor  
Svaz podnikatelů ve stavebnictví.  
 
Pod�koval Míle Veselé, která se svým týmem sout�~ 
organizovala od roku 2002. V sout�~i se dosud 

pZedstavilo 1 255 dopravních staveb. Pan prezident 
Nouza i pan ministr Kupka, který sout�~i ud�lil zábtitu, 
pova~ují za velmi důle~itou KATEROGII STUDENT 

podporující technické vzd�lávání.  
Pan prezident Nouza pZedstavil nový web sout�~e a vyzval pZítomné, aby sout�~ hojn� obeslali a 

pozval pZítomné na GALAVEER s vyhlábením vít�zů, který se bude konat 24. 6. 2025 ve Fantov� 
budov� Hlavního nádra~í Praha. 

 
Blok - DOPRAVNÍ INFRASTRUKTURA v R a EU 

vedl a moderoval pan Petr Mondschein, pZedseda eské silni�ní spole�nosti 

pod�koval organizátorovi za zájem o zlepbení DI a 

konstatoval, ~e je pot�bitelné, ~e prezentace pZipravili 
a na konferenci vystoupí vrcholní mana~eZi vbech 
organizací působících jako investoZi dopravní 
infrastruktury, organizace Yeditelství silnic a dálnic a 
Správa ~eleznic jsou také v pozici hlavních partnerů 
konference a je pZesv�d�en, ~e dalbí ro�níky budou 
nemén� zajímavé. 
 

 

 

Pan Radek Mátl, generální Zeditel Yeditelství silnic a dálnic 
vystoupil s velmi podrobnou prezentací na téma  

-     Rozvoj �eské dálni�ní sít� R v�. napojení na zahrani�í 
 

PZehledn� uvedl, ~e loni se v ji~ních echách se otevZely 
nové úseky dálnice D4 (Písek–PZíbram) a D3 (zejména 
obchvat eských Bud�jovic), na východní Morav� zase 
�ásti D55 a D49 a kone�n� úsek dálnice D48 na 
Novoji�ínsku.  
 

Mezi loni zahájenými stavbami figuruje dlouho 
o�ekávaný úsek Pra~ského okruhu D0 z Yí�an do 
B�chovic, který odleh�í pZetí~ené Ji~ní spojce a zlepbí 
plynulost dopravy v Praze.  

mailto:konference@top-expo.cz
http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/ted/prezentace/nouza_jiri.pdf
http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/ted/prezentace/matl_radek.pdf
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Dalbí klí�ový projekt pZedstavuje výstavba p�ti nových úseků dálnice D35, která po dokon�ení 
poskytne alternativu k pZetí~ené D1. Tato dálnice vytvoZí druhé plnohodnotné spojení z Prahy na 
Moravu, co~ znamená rychlejbí a pohodln�jbí cestování napZí� republikou. Dostavba dálnice D4, která 
je prvním velkým PPP projektem u nás, ukázala, ~e tento model spolupráce státu a soukromého 
sektoru jako jeden z nástrojů k zajibt�ní výstavby dopravní infrastruktury funguje. 

V sou�asnosti YSD staví 242 km nových silnic a dálnic, v letobním roce zprovozní 100 km nových silnic 
a dálnic a v plánu je zahájení výstavby dalbích 110 km komunikací.  
 

 
 

Pan Jakub Bazgier, Zeditel stavební správy VRT Správa ~eleznic  
pZedstavil v zastoupení pana generálního Zeditele JiZího Svobody, který m�l také v úmyslu se 
konference zú�astnit, ale musel se omluvit z důvodu neodkladného jednání v zahrani�í a pZeje 
konferenci úsp�ch. 

-     Rozvoj rychlých ~elezni�ních spojení v R v�. napojení na zahrani�í 
Vysokorychlostní ~eleznice pZisp�jí k ekonomickému rozvoji R, zpo~d�ní výstavby VRT za západní 
Evropou nám dává jistou výhodu: mů~eme optimalizovat projektovou pZípravu podle ji~ realizovaných 
projektů. Zatím nejdále je pZíprava ve sm�ru Praha – Ústí nad Labem – Drá~ďany.   

  

Proces EIA je zahájen pro stavby 

‒ VRT Polabí 
‒ VRT StZední echy 

‒ VRT PodZipsko 

‒ VRT Moravská brána I (Napojení Olomouce) 
‒ Krubnohorský tunel v�. úseku 

‒ VRT Vyso�ina I 
 

 

mailto:konference@top-expo.cz
http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/ted/prezentace/bazgier_jakub.pdf
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Realizací VRT se výrazn� zkrátí cestovní �asy mezi nabimi nejv�tbími m�sty a m�sty Evropy, aby 

cestující mohli nahradit cesty autem za ekologi�t�jbí, pohodln�jbí a rychlejbí ~eleznici, klí�ové proto 

bude napojení na okolní státy. Důle~ité pro R a EU bude pochopiteln� napojení R na Vídeň, 
Bratislavu a severn� na polskou síť, proto~e eská republika je - vzhledem ke své geografické poloze 
- pZedur�ena být kZi~ovatkou Evropy. V plánu je zapojit do výstavby i soukromý sektor /PPP/. 
 

 
 

 

Pan Antonín Divia, Zeditel výzkumu a vývoje A}D Praha, Zeditel projektu ETCS 

- Autonomní vlak a nové technologie pro plynulost a bezpe�nost dopravy 

  

Téma, které zástupci A}D pro 12. ro�ník konference 
pZipravili, je doslova pZelomové: AUTONOMNÍ VLAK 
v sob� zahrnuje nejmodern�jbí technologie, 
maximální úroveň bezpe�nosti a plnou automatizaci 
celého systému Co to pZinese do budoucnosti je 
zZejmé: nastane postupná automatizace celého 
~elezni�ního prostoru, a to jak infrastruktury, tak i 

vozidel. A}D pZedstavila pZipravenost �eských firem 
ve vývoji nových technologií v ~elezni�ní doprav�.  
 

Autonomní vlak doká~e jet sám, jeho polohu i 
rychlost vidí dispe�er. Ve chvíli, kdy se na trati objeví n�jaká pZeká~ka, vlak - díky vybavení 
bpi�kovými technologiemi - zastaví. Po vyZebení mimoZádné události jej dispe�er znovu mů~e uvést 
do provozu. Pan Divib pozval pZítomné na vůbec první jízdu autonomního vlaku 5. dubna, vypraví ho 
A}D Praha na testovací trati mezi Dolním Bousovem a Kopidlnem na Ji�ínsku. 

 

 

mailto:konference@top-expo.cz
http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/ted/prezentace/divis_antonin.pdf
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Pan Jan Fojtů, Zeditel YVC R, vystoupil s prezentací 
-     Napojení R na sv�tovou vodní cestu a projekty YVC R na �eských vodních cestách 

 

pZedstavil nejen vznikající vodní cesty, ale upozornil 
také na mo~nost ekologické lodní pZepravy zejména 
stavebních materiálů, jejich~ pZeprava zatím 
nadm�rn� a zbyte�n� zat�~uje silni�ní u ~elezni�ní 
síť. 
eská republika nemá díky své vnitrozemské poloze 
napojení na kvalitní evropskou plavební síť, nemů~e 
tedy nevyu~ívat výhod lodní pZepravy a dostává se 

tak v rámci EU do nerovnoprávného postavení. 
Tento handicap by mohlo odstranit pZipojení R na 

dunajskou vodní cestu.  
 

Po skon�ení bloku dal pZedsedající – pan Petr Mondschein - ú�astníkům konference prostor pro 
dotazy, k panelistům se pZipojil také pan Lud�k Sosna, Zeditel Odboru strategie MD R, který působil 
také v pZípravném výboru konference 

 
 

DISKUZE byla vedena o umíst�ní dálnice 
D3 ve StZedo�eském kraje, o financování 
dopravní infastruktury obecn�, o napojení 
Znojma (I/38, obchvat Znojma, I/53, 

v�etn� ~eleznice), dále o stavb� 
Pra~ského okruhu (celková délka 81,9 
km; v provozu: 40,5 km; ve výstavb�: 
12,6 km. v pZíprav�: 41,4 km), dálnici D52 
a stavbám D35 (v sou�asné dob� 
v realizaci). Také se otevZela zajímavá 

diskuse k problematice VRT. Pro vbechny oblasti dopravní infrastruktury se také nabízí otázka „ z �eho 
stav�t“, proto~e mnohé bt�rkovny a pískovny jsou na hranici kapacity, je proto na uvá~ení, zda do 
pZíbtího ro�níku konference vyzvat k prezentaci také pZedstavitele T�~ební unie, a� nepodléhá MD R. 

 

 

mailto:konference@top-expo.cz
http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/ted/prezentace/fojtu_lubomir.pdf
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Bloku - DOPRAVNÍ INFRASTRUKTURA v aglomeraci Prahy a S kraje 

PZedsedal pan Josef Filip, �len pZedstavenstva a pZedseda dopravní sekce KAIT. 

Úvodem konstatoval, ~e Praha – jako nejv�tbí dopravní uzel v R – do programu této celostátní 
konference bezesporu patZí a slo~itost její dopravy si zajisté vy~ádá samostatnou konferenci. 
 

 
 
 

Paní Gabriela Ln�ni�ková, �lenka výborů pro dopravu, územní rozvoj, strategické investice hl. m. 
Prahy se v zastoupení pana nám�stka pro dopravu Prahy Zdeňka HZiba, který konferenci ud�lil zábtitu, 
ve své prezentaci zam�Zila na 

- Rozvoj dopravy v pra~ské aglomeraci. 
 

 

Podle průzkumů, které Praha sleduje, byl na území 
Prahy trojnásobný nárůst dopravních výkonů od roku 
1990 a toto~ný nárůst stupn� automobilizace, a to 

pZesto, ~e Praha disponuje velmi kvalitní sítí MHD.  

 

Ocenila, ~e stavba METRA D Pankrác – Olbrachtova 

probíhá bez jediného dne zpo~d�ní, realizuje se 

zaúst�ní D do C a potZebné úpravy stanice Pankrác. 
Vedení Prahy pozorn� sleduje pZipravované zavedení 
pln� automatického provozu metra bez strojvedoucích 
na lince C se zám�rem vyu~ití jednotné dopravní 
technologie. Probíhá výb�rové Zízení na dodávku 

minimáln� 53 pln� automatických souprav, instalaci 
nástupibtních st�n ve stanicích a vybudování nového 
vlakového dispe�inku na trase C. 

Ve své prezentaci pokládala za nutné dotknout se 

Radlické radiály, která je dlouhá léta nedokon�ená, co~ dopravu od D5 komplikuje a náklady na její 
realizaci se – díky vysoké inflaci – stále zvybují. Záv�rem zdůraznila, ~e Praha má zpracovaný Plán 
udr~itelné mobility Prahy a okolí, soustZedí se na udr~itelnou dopravu s nízkou uhlíkovou stopou, �ím~ 
se bude zlepbovat ~ivotní prostZedí nejen pro Pra~any, ale i návbt�vníky Prahy. 

mailto:konference@top-expo.cz
http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/ted/prezentace/lnenickova_gabriela.pdf
https://poladprahu.cz/o-projektu/
https://poladprahu.cz/o-projektu/
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Pan Martin Höfler, generální Zeditel PUDIS, pZijal na výzvu organizátora prezentaci na téma 

- Radlická radiála – stav a postup pZípravy, 

a tím vhodn� navázal na pZedchozí prezentaci.   
 

PZedstavil VÝZNAM STAVBY: 

 

• Místní sb�rná komunikace  

• 4 pruhová sm�rov� rozd�lená komunikace 

• Sou�ást základního silni�ního skeletu hl. m. Prahy 

• Spojuje Pra~ský a M�stský okruh 

• Napojuje rozvojové oblasti Prahy 

 

 

Stavba je pZipravena od roku 2005 a stále je bohu~el stále odkládána, a� by ji Praha pro zklidn�ní a 
plynulost dopravy od západu velmi potZebovala.  
Prob�hla Konsolidovaná studie zm�n Radlické radiály oproti DÚR 2017 a Zastupitelstvo HMP (20. 6. 

2024) schválilo zm�nu projektu Radlické radiály dle kombinace variant B – BC1 – B – DÚR 2017. Nový 
– vylepbený – návrh Radlické radiály svede dopravu citliv� pod zem, co~ je moderní Zebení odpovídající 
21. století. Toto Zebení se ovbem promítne na výbi realiza�ních nákladů a stále není znám termín, kdy 

se nový skv�lý projekt Radlické radiály stane realitou. 

 

Pan JiZí TesaZ, obchodní Zeditel SUBTERRA, pZedstavil 
        -     Aktuální stav postupu výstavby METRA I. D1 a úsek Pankrác – Olbrachtova 

 

Stanice Pankrác D - stru�ný popis stavby: 
Jednolodní stanice s bo�ními nástupibti 
Délka 130 m 
Hloubka 33 m 
Výstup Arkády 
Výstup Gemini 
PZestup na trasu C 
 
Stanice Olbrachtova -  stru�ný popis stavby: 
Dvojlodní stanice s bo�ními nástupibti 
Délka 220 m 
Hloubka 30,6 m 
Ji~ní vestibul 
Severní vestibul 

KZí~ení trasy METRO C a D v komplikované pra~ské 
zástavb� je obdivuhodným projektem vy~adujícím vysokou kvalifikaci realizátorů tohoto exponovaného 
stavebního díla. 

mailto:konference@top-expo.cz
http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/ted/prezentace/hofler_martin.pdf
http://www.top-expo.cz/domain/top-expo/files/smart-city/smart-city-2025/ted/prezentace/tesar_jiri.pdf
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Pan Pavel Paidar, Zeditel odboru pZípravy staveb Správa ~eleznic, pZedstavil nové Zebení stavby  

- }elezni�ní uzel Praha v�etn� spojení centra Prahy s Letiat�m a Kladnem 

 

je jeden z nejslo~it�jbích infrastrukturních 
projektů v R, který zaZadí Prahu mezi 
moderní evropská velkom�sta s ~elezni�ním 
napojením na letibt�, pod hlavním nádra~ím 

bude vybudována dvoupatrová centrální 
stanice. Úvodem prezentace sd�lil pan Paidar 

ú�astníkům radostnou zprávu, ~e stavba, na 
kterou Praha a její obyvatelé tak dlouho 
�ekají, byla práv� dnes schválena ve variant� 

N2FK, a� je do jejího vyu~ívání jebt� dost 
daleko, termín realizace je 2035-2047.  

Nejde ovbem jen o stavbu ~eleznice na letibt�, ale o celý moderní a sofistikovaný }elezni�ní 
uzel Praha, jeho~ projekt respektuje Zebení metra vbech linek, dovedení rychlé ~eleznice do 
centra Prahy a je podkladem pro dalbí koordinaci a plánování staveb v této slo~ité lokalit�. 

PYÍNOSY stavby po zprovozn�ní:  

• centrum Prahy – Letibt� do 25 min 

• Dejvice – Letibt�: do 20 min 

• centrum Prahy – Kladno: do 30 min 

• bezpe�nost - rubení v�tbiny pZejezdů 

• návaznost pZestupů  
• 6 nových vlakových stanic, 12 zrekonstruovaných 

• nová propojení pro p�bí a cyklisty 

• nová parkovibt� P+R ve stanicích 

 

Po záv�re�ní diskuzi pozval Martin Dostoupil pZítomné na 17. PRA}SKÉ DOPRAVNÍ FÓRUM, jeho~ 
tématem bude DOPRAVA Prahy a StZedo�eského kraje a prob�hne 17. 4. 2025 v Sále architektů pra~ské 
Starom�stské radnice.  
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Organizátor TOP EXPO CZ, sekretariat@top-expo.cz, dostoupil@top-expo.cz 

 

KONFERENCE BYLA PYIPRAVENA VE SPOLUPRÁCI 
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MEDIÁLNÍ PARTNEYI 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Odkazy pod názvy prezentací jsou interaktivní (otevZou danou pZednábku). Kompletní informace najdete 
na stránkách konference www.top-expo.cz/smart-city/smart-city-2025/ted 

 

Kontakt pro tisk: Ing. Martin Dostoupil, dostoupil@top-expo.cz, +420 723 950 992 
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